
 Školská rada  
Základní školy  
Járy Cimrmana  

Lysolaje  
 

  
Č.j.: 2/2023                                                                           V Praze, dne 07. 11. 2023 

 

Věc: Zápis ze zasedání Školské rady ZŠ Lysolaje dne 07. 11. 2023 

Přítomni: Benešová, Gulka, Hnilička, Komárková, Mikolášová, Šoltysová, Typoltová, 

Zapletalová 

Omluveni: Kubíčková-Končická 

Hosté: Zahoř 

 

Program:  

1. Schválení výroční zprávy ZŠ Lysolaje za školní rok 2022/2023,  

2. uskutečněné akce ZŠ Lysolaje ve školním roce 2023/2023,  

3. schválení finanční zprávy o hospodaření – celorok 2022,  

4. plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023, 

5. různé a diskuse.  

 

Na základě Jednacího řádu ŠR její předseda konstatoval, že jednání Školské rady je 

usnášení schopné, neboť  

Ad 1) Schválení výroční zprávy – předseda školské rady F. Hnilička  

Vedení školy zaslalo členům školské rady Výroční zprávu ZŠ Járy Cimrmana. K uvedené 

zprávě se měli možnost vyjádřit všichni členové školské rady.  

Z uvedené zprávy vyplývá, že v současné době navštěvuje ZŠ 226 žáků. Z uvedeného 

počtu žáku je na prvním stupni vzděláváno 117 žáků a na druhém stupni 109 žáků. Celkový 

počet žáků doplňuje dále 165 žáků zahraničních škol vzdělaných dle § 38 Školského zákona.  

Ve školním roce 2022/2023 byly opět zřízeny dvě první třídy. Škola má dobrou pověst, 

o čemž svědčí i skutečnost, že více než polovina děti má trvalé bydliště mimo městskou část 

Lysolaje. Škola má velmi stabilní pedagogický sbor, který klade důraz na kvalitní výuku s 

využíváním moderních forem vzdělávání. Pedagogický sbor má zároveň výraznou snahu o 



individuální přístup k dětem a vytváření vstřícného a příjemného prostředí školy. Dále byla ve 

zprávě hodnocena úspěšnost žáků v matematice a českém jazyce, v rámci srovnávacích testů 

SCIO. Žáci úspěšně reprezentují ZŠ na řadě soutěží a olympiád. 

Písemné připomínky zaslali M. Kubíčková-Končická a F. Hnilička. Část připomínek byla 

zakomponována do schvalovaného dokumentu. Připomínky shrnují nejenom poznámky 

tykající se gramatiky, ale také označení tabulek.   

Ve zprávě byla uvedena informace o výsledcích srovnávacích testů všeobecných 

studijních předpokladů, včetně srovnávacích testů z ČJ, M a AJ. Uvedené testy jsou 

zpracovávány nezávislou společností SCIO. Z uvedených výsledků je patrné, že získané 

výsledky jsou srovnatelné s předcházejícími roky. I v uplynulém školním roce byly výsledky 

9. ročníku v celorepublikovém i pražském srovnání nad průměrné. V rámci testů ČŠI, která se 

zaměřila na čtenářskou gramotnost 5. tříd vyplynulo, že i v tomto hodnocení jsou žáci nad 

průměrem – 10 %.  

Formální připomínky a poznámky budou ze strany vedení ZŠ do zprávy zapracovány.  

Uvedený dokument je k dispozici na internetových stránkách školy (http://www.zs-

lysolaje.net/).  

Hlasování o výroční zprávě ZŠ Lysolaje:  

Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se hlasování: 0.  

Školská rada schvaluje Výroční zprávu za školní rok 2022/2023 po zapracování 

připomínek a poznámek.  

 
Ad 2) Akce uskutečněné ve školním roce 2022/2023 

Na základě předloženého dokumentu, který byl školské radě zaslán ředitelem školy v 

řádném termínu, byly členové školské rady seznámeni s akcemi, které se uskutečnily ve 

školním roce 2022/2023. O těchto akcích jsou rodiče informováni prostřednictvím webových 

stránek školy, Lysolajské zpravodaje a nástěnek.  

 

K uvedenému dokumentu nebyly vzneseny žádné připomínky či otázky ze stran členů 

školské rady. 

 

Návrh usnesení: 

Školská rada bere výše uvedené informace na vědomí. 

 

Ad 3) Finanční zpráva o hospodaření za rok 2022  



Vedení školy zaslalo Finanční zprávu o hospodaření za rok 20212 ZŠ Járy Cimrmana 

Lysolaje. Rozpočet ZŠ je stabilizovaný, především v rámci účelové dotace ze státního rozpočtu. 

K uvedené zprávě se měli možnost vyjádřit všichni členové školské rady. K uvedenému 

dokumentu nebyly vzneseny žádné poznámky, připomínky či dotazy.  

 

Z uvedené zprávy vyplynulo plnění finančního plánu za uvedený časový úsek.  

Hlasování o finanční zprávě ZŠ Lysolaje za rok 2022: 

Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se hlasování: 0.  

Školská rada schvaluje finanční zprávu za rok 2022.  

 

Ad 4) Plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023 

Vedení školy zaslalo plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023 ZŠ Járy Cimrmana 

Lysolaje. Rozpočet ZŠ je relativně stabilizovaný, především v rámci účelové dotace ze státního 

rozpočtu a z dotací od zřizovatele. K uvedené zprávě se měli možnost vyjádřit všichni členové 

školské rady. K uvedenému bodu vystoupil ředitel ZŠ, který konstatoval, že vzhledem 

k současnému nastavení rozpočtu základních škol bude problém s dalším financováním 

pomůcek pro žáky (učebnice), akce a preventivních programů. V současné době preventivní 

programy (šikana, drogy, kyberšikana apod.) jsou financovány zřizovatelem. K uvedenému 

dokumentu nebyly v následující diskusi vzneseny žádné poznámky, připomínky či dotazy.  

 

Z uvedené zprávy vyplynulo plnění finančního plánu za uvedený časový úsek.  

Hlasování o plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023 ZŠ Lysolaje: 

Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se hlasování: 0.  

Školská rada schvaluje plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023.  

 

Ad 5) Různé a diskuse  

V rámci tohoto bodu programu vystoupila paní učitelka Benešová, která informovala o 

připravované akci školy v příštím roce. Jedná se o oslavy 90. let založení školy. V rámci těchto 

oslav je plánováno vytvoření nového názvu nad vchodem do ZŠ, proto v rámci vánočních trhů 

se bude konat sbírka „ŠKOLA SOBĚ“, na podporu vytvoření nového názvu Základní škola 

Járy Cimrmana Lysolaje. Dále byla vznesena žádost o témata pro sestavení programu oslav. 

Vedení školy velmi pozitivně hodnotí skutečnost, že žáci ZŠ Lysolaje jsou dobře vychované, a 

to nejenom ve škole, ale také například na akcích pořádaných školou. 



V rámci diskuse vyplynul apel na rodiče, aby nevozili děti až před školu, neboť zde chybí 

parkovací místa, včetně míst na krátkodobé zaparkování.  

Paní Zapletalová vznesla podnět na snížení byrokracie, které se odráží např. 

v každoročním vyplňování podkladů nejenom pro školní družinu, ale také pro obědy, neboť 

neexistuje úplné propojení systémů mezi sebou. Jedná se o projekt: „Jak zjednodušit 

papírování?“. Je možné využívat Moodle systém, Bakalář a další. Pan ředitel uvedl, že škola 

používá Moodle a elektronické třídní knihy. Bohužel dokumenty z MŠMT neumožňují snížení 

administrativní zátěže, neboť často nejsou propojené mezi sebou.  

Bohužel je také nutné konstatovat, že se snižuje psychická odolnost dětí, které snadněji 

podléhají stresům a objevují se psychické problémy, včetně těch klinicky detekovaných.  

Předseda školské rady konstatoval, že v současné době se v rámci Spolku řeší otázka 

ukončení činnosti Spolku, který nebyl registrován. Je nutná větší propagace činnosti Spolku a 

ŠR.  

V závěru zasedání školské rady popřál F. Hnilička, předseda školské rady, všem 

především pevné zdraví a klidné dny.  

 

V Praze dne 07. 11. 2023 

                                                                                               

                                                                                                   Zapsal: František Hnilička 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina, 

2. Výroční zpráva ZŠ Lysolaje za školní rok 2022/2023,  

3. uskutečněné akce ZŠ Lysolaje ve školním roce 2023/2023,  

4. Finanční zprávy o hospodaření – celorok 2022,  

5. Plnění finančního plánu za 1. pololetí roku 2023. 


	Ad 2) Akce uskutečněné ve školním roce 2022/2023

